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Dagsorden 
 
1. Godkendelse af dagsorden 
 
Referat:  
Dagsordenen blev godkendt. 
 
2. Godkendelse af og opfølgning på referat fra mødet den 10. december 2024 
 
Referat: 
Referatet blev godkendt. 
 
3. Den Grønne Trepart 

Orientering fra Jammerbugt Kommune om arbejdet med den grønne trepart. 
 
Referat: 
Jammerbugt Kommune orienterede om den grønne trepart, der omfatter skovrejsning og 
kvælstofreduktion. Der blev drøftet skovrejsningens bidrag til drikkevandsbeskyttelse og 
klima. Kommunen planlægger 20.000 hektar bynær skov (på landsplan) og har afsat midler 
til dette. Dialogen med Naturstyrelsen og andre interessenter fortsætter. 
Skovrejsning vil være det mest relevante tiltag for vandværker. Der skal indtænkes så 
mange synergier som muligt (f.eks. kvælstofprojekt, drikkevandsbeskyttelse og rekreativ 
værdi).  
For at placere indsatsen bedst muligt skal snakken tages tidligt. 
Der er en kvælstofindsats der skal laves i forbindelse med Løgstør bredning. 
 
4. Fælles regulativ for Jammerbugt Kommune 

Drøftelse af ændringer til Regulativ for Vandforsyninger. Ønsker vandværkerne en revi-
dering af regulativet i Jammerbugt Kommune? 

 
Referat: 
Der blev drøftet justeringer i regulativet for vandforsyninger. Mariane vil indarbejde ændrin-
ger i det fælles regulativ. Justeringerne præsenteres på vandværksmødet den 3. april. 
 
5. PFAS og slam  

Der er iværksat nye undersøgelser som vandrådet fortsat ønsker at følge. Vandrådets 
repræsentanter informerer om undersøgelsen. 

 
Referat: 
Nye undersøgelser af PFAS og slam er igangsat. Vandrådet ønsker at følge udviklingen 
nøje, da der er bekymringer om slamudbringningens påvirkning på grundvandet. Politisk 
handling er nødvendig for bedre regulering, da der foreløbig ikke er hjemmel til at skærpe 
kravene til slammets kvalitet. 
 
6. Rapport: Flere pesticider end hidtil antaget omdannes til TFA (trifloureddikesyre) 

Miljøstyrelsen har udgivet rapporten som er udarbejdet af en arbejdsgruppe og GEUS. 
Grundvandsrådet drøfter rapportens indhold. 

 



 

 

Referat: 
Miljøstyrelsens rapport blev drøftet. Flere pesticider omdannes til TFA i landbrugsjord end 
tidligere antaget. TFA findes allerede i grundvandet og regnvandet. Grænseværdien er på 
9 µg/L og der er da ikke problemer med at overholde grænseværdien.  
 
7. Fælles Vandværksmøde den 3. april 2025 

Vandrådet foreslår at punktet: 
• Samarbejde mellem vandværker, f.eks. drift, indkøb, analyser og administration, 

det behøver ikke at resultere i sammenlægning. 
• Den grønne trepart (skovrejsning) 

 
Herudover er der følgende punkter: 

• Ny kortlægning – Miljøstyrelsen 
• BNBO 
• Kommuneplan 2025 
• Indlæg fra Danske Vandværker 

 
Referat: 
Det foreslås, at mødet inkluderer drøftelser om samarbejde mellem vandværker og den 
grønne trepart. Derudover vil der være punkter om ny kortlægning fra Miljøstyrelsen, BNBO, 
Kommuneplan 2025 og indlæg fra Danske Vandværker. Evt. indlæg om cybersikkerhed, 
samt beredskab. 
I forbindelse med beredskab anbefaler grundvandsrådet at der nedsættes en arbejdsgruppe 
på et par medlemmer af vandrådet der skal gå i dialog med Jammerbugt forsynings vedrø-
rende muligheder for at sætte nødgeneratorer på pumpestationerne til udledning af spilde-
vand i tilfælde af længerevarende strømafbrydelser. Vandrådet vil arbejde videre med dette 
initiativ. 
 
8. Nyt fra kommunen og rådets medlemmer 
 
Referat: 
Det nye administrationsgrundlag vedrørende markvandingstilladelser er godkendt i TMU, og 
kommunen arbejder på at komme videre så den faktiske sagsbehandling kan påbegyndes. 
Der er stadig opgaver der skal løses før de nye tilladelser kan udarbejdes, men processen 
skrider frem. 
Ift. BNBO er kommunen i mål med en stor del af aftalerne, og de resterende vandværker 
har fået fristforlængelse på 3-5 år. Der beregnes nye BNBO for de resterende vandværker 
og der kan derfor først meddeles påbud, når de nye områder kommer i bekendtgørelsen til 
juli i 2026. Indtil da vil der arbejdes på frivillige aftaler, når kommunen modtager de nye 
BNBO. 
 
9. Møder i 2025 

Næste møde er tirsdag den 10/6 2025. 
 
Referat: 
Mødet holdes i Biersted. Frank Trolle arrangerer lokaler. 
 



 

 

10. Eventuelt 
  
Referat: 
Der blev drøftet vedligeholdelse af brandhaner og muligheden for kommunal vedligehol-
delse. Kommunen er interesseret i et prisoverslag så der kan laves en vedligeholdelsesstra-
tegi. 
Der blev nævnt beløb i omegn af 500-1000 kr. pr. brandhane. 
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